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 Protokół Nr 8 

z obrad ósmej sesji Rady Miejskiej w Więcborku, odbytej w dnia 27.05.2015r. 

 

Posiedzenie odbyło się w Sali Krajeńskiej Miejsko-Gminnego Ośrodka Kultury w Więcborku 

przy ulicy Pocztowej 2. 

Sesja trwała od godz. 12:00 – do godz. 15:00. 

Obecność według załączonej listy obecności. 

W sesji na 15 radnych udział wzięło 15 radnych, czyli quorum wymagane do podejmowania 

prawomocnych uchwał zgodnie z art. 14 ustawy o samorządzie gminnym / jedn.tekst Dz.U. 

Nr 142 poz. 1591 z późn. zm. /. 

Spoza Rady w obradach uczestniczyli: 

1. Burmistrz Więcborka      - Waldemar Kuszewski 

2. Zastępca Burmistrza Więcborka     - Jacek Masztakowski 

3. Skarbnik Gminy Więcbork     - Alina Kruk 

4. Radca Prawny UM      - Krzysztof Hoffman 

5. Wicestarosta powiatu sępoleńskiego    - Andrzej Marach 

6. Dyrektor Miejsko – Gminnego Ośrodka Pomocy  

Społecznej w Więcborku      - Tomasz Siekierka 

7. Kierownik Referatu Rolnictwa, Ochrony Środowiska 

i Dróg UM Więcbork      - Tomasz Fifielski 

8. Dyrektor Przedszkola Gminnego w Więcborku   - Anna Pankanin 

9. Sołtys Sołectwa Witunia      - Maria Łańska 

10. Redaktor „Krajeńskich Zeszytów Historycznych”  - Leszek Skaza 

11. Redaktor „Wiadomości Krajeńskich”    - Robert Lida  

 

Obradom przewodniczyła p. Grażyna Witczak – Przewodnicząca Rady Miejskiej  

w Więcborku. 

 

Porządek obrad: 

 

1. Otwarcie. 

2. Stwierdzenie quorum. 

3. Przyjęcie protokołu z VII sesji Rady Miejskiej. 

4. Informacja Przewodniczącej Rady Miejskiej w Więcborku o działaniach podejmowanych 

w okresie między sesjami. 

5. Informacja Burmistrza Więcborka o pracy w okresie między sesjami. 

6. Interpelacje i zapytania radnych. 

7. Przyjęcie sprawozdań finansowych jednostek gminnych oraz sprawozdania z wykonania 

budżetu Gminy Więcbork za 2014 rok wraz z informacją o stanie mienia za rok 2014: 

a) Opinia Regionalnej Izby Obrachunkowej o sprawozdaniu z wykonania budżetu  

b) Opinia Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej w Więcborku dotycząca wniosku  

w sprawie absolutorium 

c) Opinia Regionalnej Izby Obrachunkowej w sprawie wniosku Komisji Rewizyjnej 
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d) Dyskusja nad sprawozdaniem z wykonania budżetu Gminy Więcbork za 2014r.  

i sprawozdaniami z wykonania planów finansowych jednostek samorządowych. 

e) Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego za 2014 rok. 

f) Wniosek Komisji Rewizyjnej w sprawie absolutorium – głosowanie projektu uchwały 

w sprawie udzielenia absolutorium Burmistrzowi Więcborka z tytułu wykonania 

budżetu Gminy Więcbork za 2014r. zgodnie z wnioskiem Komisji Rewizyjnej. 

8. Informacja Kierownika Referatu Rolnictwa, Ochrony Środowiska i Dróg o stanie dróg  

w po sezonie zimowym oraz planowanych działaniach zmierzających do poprawy sytuacji 

na tym odcinku. 

9. Przyjecie sprawozdania z wykonania rocznego programu współpracy Gminy Więcbork  

z organizacjami pożytku publicznego oraz podmiotami prowadzącymi działalność 

pożytku publicznego za 2014 rok oraz założeń na rok 2015 

10. Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia opłaty za 1 godzinę usług opiekuńczych  

i specjalistycznych usług opiekuńczych z wyłączeniem specjalistycznych usług 

opiekuńczych dla osób z zaburzeniami psychicznymi  

11. Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia miesięcznej odpłatności za pobyt w Mieszkaniach 

Chronionych w Więcborku. 

12. Podjęcie uchwały w sprawie nadania imienia Przedszkolu Gminnemu nr 1 w Więcborku.  

13. Podjecie uchwały w sprawie uzgodnienia badań naukowych na głazie  narzutowym 

chronionym jako pomnik przyrody, zlokalizowanym w miejscowości Zabartowo.  

14. Podjecie uchwały w sprawie zmian budżetu Gminy Więcbork na rok 2015.  

15. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych. 

16. Wolne wnioski i informacje. 

17. Zakończenie. 

 

Do przedłożonego porządku obrad sesji Przewodnicząca RM zaproponowała wprowadzenie 

zmiany dotyczącej zmiany kolejności realizowanych punktów tj. przełożenie punktu 

dwunastego porządku obrad i zrealizowanie go w punkcie siódmym / pozostałe punkty 

przybrały numeracje dalszą /. Następnie zarządziła głosowanie nad Porządkiem obrad po 

zmianie. 

Porządek obrad przyjęto jednogłośnie 

 

Ad. 3 Przewodnicząca RM p. Grażyna Witczak poinformowała, że protokół z VII sesji 

został napisany. Do dnia sesji nie wniesiono poprawek. Zapytała, czy ewentualnie ktoś  

z radnych w danej chwili ma jakieś uwagi. Takowych nie zgłoszono, więc poddano protokół 

pod głosowanie. 

Na sali 15 radnych 

Protokół przyjęto jednogłośnie 

 

Ad. 4 Informacja Przewodniczącej Rady Miejskiej w Więcborku dotycząca działań 

podejmowanych w okresie między sesjami. 

1.05.2015r. – udział w Gminnych obchodach Dnia Strażaka. 

3.05.2015r. –udział w obchodach Święta Konstytucji 3 Maja. W uroczystości uczestniczyła 

również Wiceprzewodnicząca RM. 
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9.05.2015r. – udział w otarciu Stanicy Wędkarskiej w Więcborku połączonym z obchodami 

65-lecia powstania Bydgoskiego Okręgu Polskiego Związku Wędkarskiego. 

11.05.2015r. – udział w otwarciu „Sali Zabaw” w Przedszkolu Filialnym w Borzyszkowie. 

14.05.2015r. – Wiceprzewodnicząca Rady Miejskiej uczestniczyła, jako juror w Gminnym 

Konkursie Recytatorskim dla klas I-III w SP Zakrzewek oraz uroczystościach Dnia Strażaka  

w Państwowej Straży Pożarnej w Sępólnie Krajeńskim.  

15.05.2015r.- Wiceprzewodnicząca RM uczestniczyła w akcji „Głośne Czytanie Dzieciom”  

w Miejsko-Gminnej Bibliotece Publicznej w Więcborku. 

18.05.2015r. – udział w obchodach rocznicy urodzin Świętego Jana Pawła II – Koncercie 

„Radujmy się  Zawsze w Panu”. 

21.05.2015r. – udział w spotkaniu z przedstawicielem Związku Zawodowego Policji. 

22.05.2015r. – wspólny z Wiceprzewodniczącą RM udział w XXXIII Biegu Wiosny 

organizowanym przez GKRPA. W tym samym dniu Wiceprzewodnicząca RM brała udział  

w „Majówce Ekonomika” imprezie zorganizowanej przez ZS Centrum Edukacyjnego  

w Więcborku. 

23.05.2015r. – udział Wiceprzewodniczącej RM w uroczystości obchodów Powiatowego 

Dnia Matki w Jastrzębcu. 

 

W przedmiotowym okresie Przewodnicząca RM  załatwiała również wszelkie sprawy bieżące  

w biurze Rady Miejskiej oraz odbywała cotygodniowy dyżur w Urzędzie Miejskim. 

 

W tej części obrad Przewodnicząca RM zapoznała również radnych z pismem, jakie 

wpłynęło do Rady Miejskiej od Marszałka Senatu Rzeczypospolitej Polskiej p. Bogdana 

Borusewicza z okazji obchodów ćwierćwiecza odrodzenia samorządu terytorialnego oraz 

pismem od Szefa Kancelarii Senatu i Szefa Kancelarii Prezydenta RP w kwestii obchodów 

powyższej rocznicy udostępnienia ewentualnych materiałów archiwalnych w postaci: 

dokumentów, fotografii, filmów, nagrań audio, plakatów, ulotek, pamiątek, prasy, w których 

została utrwalona działalność samorządowców w pierwszym okresie odrodzonego samorządu.  

Poinformowała ponadto o piśmie, jakie wpłynęło z Urzędu Marszałkowskiego w Toruniu 

odnośnie uchwały, która nie została podjęta przez Radę na sesji kwietniowej, a dotyczącej 

zaopiniowania projektu uchwały Sejmiku Województwa Kujawsko-Pomorskiego w sprawie 

Krajeńskiego Parku Krajobrazowego. Odpowiedź Urzędu Marszałkowskiego była bardzo 

lapidarna z prośbą o podjecie w ww. sprawie opinii negatywnej bądź pozytywnej. Po 

przesłaniu stosownej uchwały Rady Miejskiej w Więcborku służby Marszałka Województwa 

sformułują uchwałę w poprawnym brzemieniu. Pismo trafiło do biura Rady na dzień przed 

sesją, zatem nie było możliwości nadania sprawie toku. W związku z powyższym projekt 

uchwały  

w przedmiotowej sprawie wywołany zostanie na sesji czerwcowej. 

 

Ad. 5 Informacja Burmistrza Więcborka o pracy w okresie między sesjami. 

30.04.2015r. – wyjazd do Sępólna Krajeńskiego, celem podpisania aktów notarialnych. 

1.05.2015r. – udział w obchodach Gminnego Dnia Strażaka. 

3.05.2015r. – udział w obchodach 224 rocznicy uchwalenia Konstytucji 3 Maja. 

6.05.2015r. – spotkanie z p. Leszkiem Siejkowskim Prezesem Związku Kynologicznego  

w Bydgoszczy w sprawie wystawy psów myśliwskich ras polskich. Impreza ta o zasięgu 

ogólnopolskim odbędzie Się w dniach 12-13 września 2015r. w Więcborku. Jeżeli wszystko 

uda się zorganizować Prezes Związku wnioskować będzie o honorowy patronat nad impreza 

Prezydenta RP. 
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W tym samym dniu Burmistrz Więcborka uczestniczył w przedstawieniu „Kraina Lodu” 

przygotowanym przez grupę teatralną „Barakuda” ze Środowiskowego Domu Samopomocy 

w Więcborku.  

8.05.2015r. – udział w szkoleniu dotyczącym wprowadzenia w życie programu „Infostrada 

Pomorza i Kujaw” tj. systemu elektronicznego obiegu dokumentów. Szkolenie odbyło się  

w Toruniu.  

9.05.2015r. – udział w otwarciu Stanicy Wędkarskiej w Więcborku połączonym  

z obchodami 65 – lecia powstania Bydgoskiego Okręg Polskiego Związku Wędkarskiego. 

11.05.2015r. – udział w spotkaniu organizowanym przez Krajeński Park Krajobrazowy, które 

dotyczyło organizacji festynu pn. „Dzień Żurawia”. Festyn ten odbędzie się na początku 

września br. w Sypniewie. tego samego dnia Burmistrz uczestniczył w otwarciu 

wyremontowanej Sali Zabaw Oddziału Przedszkolnego w Borzyszkowie oraz posiedzeniu 

Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej w Więcborku. 

12.05.2015r. – udział w spotkaniu samorządowców w Komendzie Powiatowej Policji  

w Sępólnie Krajeńskim. Spotkanie dotyczyło możliwości dofinansowania przez samorządy 

powiatu sępoleńskiego zakupu samochodów dla Policji. W tym dniu Burmistrz spotkał się 

również z młodzieżą Samorządu Uczniowskiego  Zespołu Szkół w Sypniewie. 

13.05.20915r. – udział w konwencie powiatu sępoleńskiego, na którym omawiano sprawy 

bieżące oraz postępy prac w opracowaniu Strategii Rozwoju Obszaru Społeczno 

Gospodarczego Powiatu Sępoleńskiego.  

14.05.2015r. – wraz z Wiceprzewodniczącą Rady Miejskiej w Więcborku, Burmistrz 

uczestniczył w jury konkursowym, Gminnego Konkursu Recytatorskiego dla klas I-III 

zorganizowanego przez Szkołę Podstawową w Zakrzewku. Następnie udali się do Sępólna 

Krajeńskiego na uroczystość obchodów Dnia Strażaka. Tego samego dnia Zastępca 

Burmistrza Więcborka p. Jacek Masztakowski uczestniczył w posiedzeniu Rady Nadzorczej 

Zakładu Gospodarki Komunalnej w Więcborku.  

15.05.2015r. – udział w czytaniu bajek dzieciom w Miejsko-Gminnej Bibliotece Publicznej  

w Więcborku. 

18.05.2015r. – udział w posiedzeniu Komisji Zdrowia i Porządku Publicznego Rady Miejskiej 

w Więcborku oraz Koncercie zorganizowanym przez Miejsko-Gminny Ośrodek Kultury  

w Więcborku „Radujcie się Zawsze w Panu” z okazji urodzin św. Jana Pawła II. 

19.05.2015r. – spotkanie z Dyrektor Stacji Sanitarno-Epidemiologicznej w sprawie sal 

lekcyjnych w ZS w Sypniewie. Jako organ prowadzący Gmina zwróciła się do Sanepidu  

o wyrażenie opinii dotyczącej możliwości prowadzenia zajęć lekcyjnych w nowych 

pomieszczeniach szkolnych. Wskazówki Sanepid dotyczyły głównie ilości dzieci/młodzieży 

mogących przebywać jednorazowo w danej sali lekcyjnej. 

20.05.2015r. – udział w szkoleniu dla wójtów i burmistrzów organizowanym przez 

Wojewodę Kujawsko-Pomorskiego, przez Wydział Bezpieczeństwa i Zarządzania 

Kryzysowego. Szkolenie dotyczyło roli samorządu w realizacji zadań obronnych, obrony 

cywilnej i zarządzania kryzysowego. Tego samego dnia w posiedzeniu Komisji Rolnictwa 

/…/ uczestniczył Zastępca Burmistrza Więcborka p. Jacek Masztakowski. 

21.05.2015r. – wyjazd do Sępólna Krajeńskiego celem podpisania aktów notarialnych. 

22.05.2015r. – udział w XXXIII „Biegu Wiosny” . W tym samym dniu Burmistrz Więcborka 

wspólnie z Wiceprzewodniczącą Rady Miejskiej w Więcborku uczestniczył w Festynie 

zorganizowanym przez młodzież więcborskiego „Ekonomika”.  

23.05.2015r. – udział w Powiatowym Dniu Matki zorganizowanym przez KGW  

w  Jastrzębcu. 

24.05.2015r. – Burmistrz Więcborka uczestniczył w zorganizowaniu pomocy dla rodziny 

poszkodowanej w pożarze budynku mieszkalnego w Więcborku. Rodzinie została udzielona 

pomoc poprzez Miejsko-Gminy Ośrodek Pomocy Społecznej w Więcborku w postaci 
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wsparcia pracownika socjalnego, wsparcia psychologa i udzieleniem pomocy finansowej. 

Urząd Miejski zapewni też pomoc w transporcie najbardziej potrzebnych rzeczy. Udało się 

również, dzięki rozmowie z lokalnym przedsiębiorcom załatwić tzw. „białą armaturę” tj. 

wannę, umywalkę, muszlę.  

25.05.2015r. – udział w posiedzeniu Komisji Oświaty, Kultury i Sportu Rady Miejskiej  

w Więcborku. 

26.05.2015r. - udział w posiedzeniu Komisji Budżetu i Finansów Rady Miejskiej  

w Więcborku. 

 

Informacje Burmistrza Więcborka dotyczące inwestycji gminnych: 

 

1. Oświetlenie na Cmentarzu Komunalnym w Więcborku  - uprawomocniła się decyzja  

o pozwoleniu na budowę, pobrano już dziennik budowy i przekazano plac budowy. 

Wykonawcą zadania jest Zakład Usług Elektrycznych Grabinski” Więcbork. Zgłoszono 

już rozpoczęcie robót do Powiatowego Inspektoratu Nadzoru Budowlanego. Termin 

zakończenia inwestycji przewidywany jest na 31 sierpnia 2015r. 

2. Utwardzenie ciągu pieszo – jezdnego na Cmentarzu Komunalnym w Więcborku – Gmina 

oczekuje na wykonanie projektu zamiennego, następnie złożony zostanie wniosek  

o zmianę pozwolenia na budowę. Po zakończeniu tej procedury w możliwie najszybszym 

terminie nastąpi realizacja zadania. 

3. Utwardzenie przy budynku na al. 600-lecia 11 w Więcborku – zgłoszono prace  

w Starostwie Powiatowym. Możliwy termin rozpoczęcia prac, to pierwsza połowa 

czerwca. 

4. Utwardzenie terenu  przy ul. Powstańców Wielkopolskich, miejsca postojowe – zgłoszono 

prace w Starostwie Powiatowym. 21 maja miało miejsce uzgodnienie dokumentacji  

z Zespołem Uzgodnień Dokumentacji Projektowej w Sępólnie Krajeńskim. Projekt 

odwodnienia terenu jest w trakcie opracowania. Na początku czerwca zostanie wydana 

decyzja celu publicznego na wykonanie odwodnienia.  

5. Utwardzenie placu przy budynku Urzędu Miejskiego w Więcborku. 21 maja 2015r. 

uzgodniono dokumentację. Projekt odwodnienia terenu w trakcie opracowania. Na 

początku czerwca zostanie wydana decyzja celu publicznego na realizację inwestycji. 

6. Przebudowa oraz rozbudowa budynku świetlicy przy ZS w Sypniewie. na początku 

czerwca zostanie wydana decyzja o warunkach zabudowy i jednocześnie realizowany jest 

projekt budynku świetlicy przez Firmę „Projbud”. Następnie złożony zostanie wniosek  

o pozwolenie na budowę. 

7. Budowa kanalizacji deszczowej grawitacyjno-tłocznej wraz z przepompownią  

i zasilaniem energetycznym na ul. Kwiatowej w Sypniewie – na początku czerwca 

zostanie wydana decyzja celu publicznego i jednocześnie opracowywany jest projekt 

przez p. Andrzeja Frydryszaka. Zostało również wszczęte postępowanie o uzyskanie 

warunków energetycznych. 

8. Przebudowa i zmiana sposobu użytkowania budynku Przedszkola na budynek mieszkalny 

w Runowie Krajeńskim – na początku czerwca wydana zostanie decyzja o warunkach 

zabudowy, jednocześnie opracowywany jest projekt budynku. Koncepcja projektu została 

zaakceptowana przez Gminę Więcbork. 
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Przetargi - rozstrzygnięcia: 

 

1. Został rozstrzygnięty przetarg na zadnie „Demontaż, transport i unieszkodliwianie 

wyrobów zawierających azbest” z terenu Gminy Więcbork. Planowana kwota na 

realizację 158.850,00 zł brutto. Kwota uzyskana w przetargu, to 73.060,53 zł. Termin 

wykonania zadania – 31 października 2015r.  

2. Budowa drogi gminnej w obrębie ulicy Bolesława Chrobrego na Osiedlu Piastowskim – 

zaplanowana kwota w budżecie – 276.654,93 zł brutto. Kwota uzyskana w przetargu – 

142.428,53 zł. Termin wykonania zadania, to 31 sierpnia 2015r. Wyłoniony wykonawca – 

Zakład Transportu i Usług Spółka z o.o. w Sępólnie Krajeńskim. Na dzień 2 czerwca br. 

przewidziane jest podpisanie umowy z wykonawcą. 

3. Budowa Oświetlenia Drogowego ulic: Mieszka I, Bolesława Krzywoustego i Pomorska  

w Więcborku. Zaplanowana kwota – 49.971,00 zł brutto. Cena najtańszej oferty, to 

28.757,40 zł brutto. Oferta została złożona przez Firmę p. Dariusza Ostrowskiego ze 

Złotowa. Termin wyznaczony wykonawcy na uzupełnienie dokumentów – 28 maja br. 

Rozstrzygnięcie przetargu po uzupełnieniu dokumentów, podpisanie umowy pierwsza 

połowa czerwca. Termin wykonania zadania 31 lipca 2015r. planowane oszczędności  

z tego tytułu zamierza się przeznaczyć na kolejnych kilka punktów świetlnych na Osiedlu 

Piastowskim.  

 

Nieodpłatne przekazanie dróg: 

Pismo z 22 kwietnia 2015r., które wpłynęło do Gminy z Banku Gospodarki  Żywnościowej, 

informuje, że  Bank ten skłonny jest przekazać nieodpłatnie na rzecz Gminy Więcbork działki 

stanowiące drogi w okolicach Dorotowa. Do tej pory BGŻ nie wyrażał zgody na bezpłatne 

przekazanie dróg, a raczej chęć ich sprzedaży, zatem jest to dla Gminy i zainteresowanych 

mieszkańców z ww. terenu pozytywna informacja.  

 

 

Ad. 6. Interpelacje i zapytania radnych.  
1. Radna Grażyna Witczak  nawiązując do wspomnianego przez Burmistrz Więcborka 

zdarzenia tj. pożaru, jaki miał miejsce w Więcborku, w budynku zamieszkałym przez 

dotknął matkę z pięciorgiem dzieci, poinformowała że w przerwie zorganizowana 

zostanie zbiórka pieniężna na rzecz ww. Jeżeli ktoś z radnych będzie chciał wesprzeć 

pogorzelców dobrowolną kwotą, będzie mógł to uczynić za pośrednictwem tejże zbiórki. 

Zwróciła się również do Burmistrz Więcborka i Dyrektora Miejsko-Gminnego Ośrodka 

Pomocy Społecznej w Więcborku z sugestią rozpatrzenia możliwości zabezpieczenia 

miejsca, w którym można byłoby lokować czasowo ofiary zdarzeń losowych. 

 Radna przypomniała również o kwestii przebudowy chodników przy przejściach dla 

pieszych w Więcborku, które miały nastąpić według deklaracji Zarządcy Dróg do 

końca maja 2015r. Jak dotąd nic w tym temacie się nie zadziało. 

 Monitowała też w sprawie umieszczenia znaku drogowego na początku ulicy 

Strzeleckiej z informacją o odległości do Parkingu.  

 Pytała ponadto o możliwość wydłużenia zbiórki elektrośmieci organizowanej przy 

Urzędzie Miejskim na prośbę Fundacji kościelnej „Kościół w Potrzebie”.  

2. Radny Jan Antczak interpelował odnośnie konieczności wykoszenia poboczy na odcinku 

drogi Więcbork - Runowo Krajeńskie - Borzyszkowo. Słaba widoczność spowodowana 

brakiem ww. zabiegów powoduje realne zagrożenie w ruchu drogowym. Prosił  

o interwencje w sprawie. 
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3. Radny Jacek Kabattek wnioskował o wystosowanie do Zarządu Dróg Wojewódzkich 

pisma o ustawienie znaku ograniczającego szybkość  na drodze w kierunku Witunia – 

Wybudowanie. Chodziło konkretnie o osiedle, które ma w przyszłości funkcjonować we 

wskazanej lokalizacji tzw. „Pawełkowo”. Na tym odcinku miały miejsce wcześniej liczne 

wypadki, zatem teraz, kiedy przybywa tam nowych domów zamieszkałych przez ludzi 

młodych z dziećmi, należałoby przeciwdziałać ewentualnym zagrożeniom.  

 W imieniu mieszkańców Zakrzewskiej Osady radny przypomniał o wniosku, jaki 

został złożony w sprawie postawienia trzech punktów świetlnych. Z gminy otrzymał 

pismo informujące, że do końca I kwartału przedłożony zostanie mu koszt ww. 

inwestycji ale do tej pory takiej informacji nie uzyskał.  

 Poruszył też temat działki zlokalizowanej przy świetlicy wiejskiej sołectwa 

Zakrzewska Osada /część świetlicy również na tejże działce leży/, która jest 

własnością Lasów Państwowych. Swego czasu problem wywołany został przez 

radnego wcześniejszej kadencji p. Józefa Kosiniaka i wówczas mowa była  

o ewentualnej zamianie działek pomiędzy Gminą, a Lasami Państwowymi. Z tego, co 

udało mu się ustalić wynika, że LP wydzieliły cześć z tej działki na dwie odrębne, 

zatem procedura wymiany byłaby łatwiejsza. Radny prosił, by tą sprawę wyjaśnić  

i zorientować się  na jakim jest ona etapie. 

 Ostatnia interpelacja radnego odnosiła się do drogi w Sołectwie Dalkowo 

prowadzącej do posesji p. Borowicza. Mieszkańcy skarżą się na utrudnioną 

przejezdność drogi z uwagi na mocno wyrośnięte drzewa posadzone przez Lasy 

Państwowe. Według niego wystarczyłoby odpowiednio przyciąć gałęzie drzew  

i problem byłby rozwiązany. Radny wspomniał, że jakiś czas temu w tej sprawie 

wystosowane zostało pismo do odpowiednich służb ale pozostało ono bez odzewu. 

4. Radny Kazimierz Wilczyński w imieniu mieszkańca sołectwa Zakrzewska Osada  

p. Chłody wnioskował o usunięcie zakrzaczeń w rowach, w pobliżu jego posesji 

 Radny pytał również o przeznaczenie płyt typu jumbo składowanych na 

skrzyżowaniu ulic Kazimierza Wielkiego i Bolesława Chrobrego. 

5. Radny Ryszard Kołaczyński mówił o problemie, jaki  stanowi brak poboczy przy jezdni 

przy ul. w. Witosa w kierunku ulicy Nowodworskiej w Wituni. Dzieci i młodzież 

przemieszczające się tą drogą do szkół narażone są na niebezpieczeństwo potrącenia. 

Wskazane byłoby zatem wykoszenie i zepchniecie wałów przy ww. drodze tak, by 

pobocze umożliwiało pieszym swobodne przejście. 

 Zgłosił potrzebę dookreślenia, czy uzgodnienia pomiędzy właścicielami dróg 

leżących na terenie gminy Więcbork /Zarząd Dróg Powiatowych, Zarząd Dróg 

Wojewódzkich/ procedur usuwania z nawierzchni jezdnej martwych zwierząt.  

 Nawiązując do wniosku radnego Posieczek, złożonego na jednej z Komisji RM,  

a dotyczącej ustawienia znaku zakazującego zatrzymywanie się przy ul. Złotowskiej  

w Wituni,  stwierdził że mieszkańcy tejże ulicy sygnalizują problem z parkowaniem 

aut, spowodowany brakiem miejsca parkingowego. Przy bloku byłego PBRol jest 

dużo miejsca na zorganizowanie miejsc postojowych, które rozwiązałyby istniejący 

problem, zatem może warto byłoby rozważyć tą opcję. 

6. Radny Stanisław Posieczek potwierdził, że sytuacja na ulicy Złotowskiej jest bardzo 

trudna. Ulica stanowi objazd dla samochodów ciężarowych typu TIR, którym obecność 

parkujących przy chodniku aut osobowych skutecznie blokuje przejazd. Warto byłoby  

w takim przypadku wprowadzić zakaz parkowania chociażby w godzinach szczytu.  

 Radny mówił też o ośmiu uschniętych dębach przy Alei Dębowej w Sypniewie. 

Konary drzew zaczynają spadać, co jest poważnym zagrożeniem dla kierowców  

i pieszych. Drzew zaatakowanych przez szkodniki, które w najbliższej przyszłości 
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podzielą los ośmiu wspomnianych jest więcej, stąd też konieczna jest szybka 

interwencja. 

7. Radny Andrzej Wenda w związku z likwidacją linii kolejowej relacji Złotów – 

Sypniewo wniósł o rozwiązanie problemu dotyczącego mostu utrudniającego przejazd 

szczególnie samochodom ciężarowym. Likwidacja jest być może właściwą okazją do 

tego, aby rozwiązać istniejący stan rzeczy.  

 Radny dołączył również do głosów przedmówców w kwestii niewykoszonych 

poboczy dróg. Wskazał tu na drogę wojewódzką z Więcborka w kierunku Złotowa. 

Jako przykład do naśladowania podał zarządców dróg w województwie 

wielkopolskim, gdzie rzeczywiście widać dbałość o właściwe utrzymanie stanu 

poboczy i stanu dróg łącznie z ich oznakowaniem.   

8. Radna Beata Lida w imieniu mieszkańców Pęperzyna II złożyła wniosek o montaż 

oświetlenia na istniejącym słupie przy domu socjalnym. Miejsce jest nocą nieoświetlone, 

a co się z tym wiąże również niebezpieczne. 

 Wniosła także o instalację tzw. „zielonej strzałki” przy sygnalizacji świetlnej dot. 

zjazdu z ulicy Złotowskiej na ulicę Dworcową. Wiele osób zgłasza, że strzałki tej  

w tym miejscu brakuje, a jej montaż na pewno rozładuje ruch na wskazanym odcinku. 

9. Radna Marta Bączkowska pytała o termin rozpoczęcia prac przy budowie chodnika  

w Jastrzębcu i wskazała na konieczność wykoszenia poboczy przy drodze Więcbork – 

Jastrzębiec. 

 

Obecny na obradach Wicestarosta Powiatu Sępoleńskiego dołączając się do interpelacji  

w sprawie sygnalizacji świetlnej na ul. Złotowskiej  uzupełnił ją o sugestię osób 

mieszkających w jej sąsiedztwie, dotyczącą uruchamiania porą nocną tylko pomarańczowego 

światła. W godzinach nocnych ruch jest znikomy, a kierowcy zatrzymujący się na czerwonym 

świetle chcąc, nie chcąc muszą zatrzymać się zakłócając przy tym pobliskim lokatorom ciszę 

nocną. 

 

Ad. 7 Projekt uchwały w sprawie nadania imienia Przedszkolu Gminnemu nr 1 w Więcborku 

przedstawiła Dyrektor Przedszkola Gminnego Nr 1 w Więcborku p. Anna Pankanin. 

 

 

Rada Rodziców, Rada Pedagogiczna i Dyrektor Przedszkola wnioskują o nadanie nazwy 

Placówce gminnej. W wyniku przeprowadzonej procedury wewnętrznej trwającej od 

ubiegłego roku szkolnego wyłoniona została nazwa „Niezapominajka”.  

Przedszkole posiadające swoją nazwę uzyskuje swoistą indywidualną tożsamość 

wyróżniającą ją spośród innych placówek, aktywizuje i integruje całe środowisko 

przedszkolne: dzieci, rodziców i pracowników przedszkola, promuje swoje działania  

w środowisku lokalnym. Wchodzi do rodziny przedszkoli o tym samym imieniu, co sprzyja 

nawiązywaniu nowych kontaktów. Nadanie nazwy przyczyni się do wzbogacenia 

obrzędowości związanej z imieniem. Nadanie dla przedszkola nazwy „Niezapominajka” 

staje się zasadne. 

 

Opinia Komisji Oświaty, Kultury i Sportu – pozytywna. 

Przewodnicząca RM otwierając dyskusję pytała o zamiennie traktowane określenie „imię 

oraz nazwa” Przedszkola. Zastanawiała się, czy w tym przypadku nie ma jakiejś nieścisłości. 

Dyrektor Przedszkola odpowiedziała, że w tytule użyto sformułowania „imienia” ale chodzi 

o nazwę. W wyniku głosowania wyłoniono nazwę „Niezapominajka”, a ta jest raczej nazwą 

nie imieniem. 
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Przewodnicząca RM uznając, że skoro w projekcie nie ma żadnej nieścisłości i można go 

przegłosować w tej formie, jaka przedłożona została radnym, zamknęła dyskusję i zarządziła 

głosowanie. 

Na sali 15 radnych 

Uchwałę podjęto jednogłośnie 

 

Ad. 8 Sprawozdania finansowe jednostek gminnych oraz sprawozdanie z wykonania budżetu 

Gminy Więcbork za 2014 rok wraz z informacją o stanie mienia za rok 2014 przedstawiła 

Skarbnik Gminy Więcbork p. Alina Kruk. 

 

Rozpoczynając Skarbnik Gminy powiedziała, że jeżeli chodzi o sprawozdanie opisowe  

z wykonania budżetu za 2014 rok wraz z informacją o stanie mienia za rok 2014 ograniczy się 

do odczytania opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej w Bydgoszczy, gdyż w jej opinii ten 

dokument odnosi się do wszystkich najistotniejszych parametrów związanych z wykonaniem 

budżetu za ubiegły rok. Następnie krótko odniesie się do sprawozdań finansowych  jednostek 

budżetowych Gminy oraz samorządowych instytucji kultury. Skarbnik Gminy podkreśliła 

ponadto, że w ustawowym terminie wynikającym z zapisów ustawy o finansach publicznych 

Burmistrz Więcborka przedłożył zarówno Radzie Miejskiej w Więcborku, jak Regionalnej 

Izbie Obrachunkowej Sprawozdanie opisowe z wykonania budżetu Gminy za rok 2014. 

Sprawozdanie to podlega zaopiniowaniu przez Regionalną Izbę Obrachunkowa i taka też 

stosowna opinia Składu Orzekającego RIO w Bydgoszczy wpłynęła do Urzędu Miejskiego  

w Więcborku.   

g) Opinia Regionalnej Izby Obrachunkowej – Uchwała Nr 20/S/2015 Składu Orzekającego 

Nr 1 Regionalnej Izby Obrachunkowej w Bydgoszczy z dnia 28 kwietnia 2015r.  

w sprawie: wyrażenia opinii o przedłożonym przez Burmistrza Więcborka sprawozdaniu  

z wykonania budżetu Gminy za 2014 rok wraz z informacją o stanie mienia Gminy 

stanowi Załącznik Nr 1 do niniejszego Protokołu /do wglądu w biurze RM oraz 

stronie BIP Gminy Więcbork/. 

 

W dalszej kolejności Skarbnik Gminy omówiła najistotniejsze wskaźniki sprawozdań 

finansowych jednostek budżetowych Gminy oraz samorządowych instytucji kultury. 

Jednostki te zgodnie z ustawą o rachunkowości zobligowane są do sporządzenia sprawozdań 

finansowych tj. bilansu, rachunku wyników i zestawienia zmian w funduszu. Radni otrzymali 

bilans skonsolidowany jednostek wraz załącznikami stanowiącymi bilanse poszczególnych 

jednostek budżetowych tj. Urzędu Miejskiego, poszczególnych placówek oświatowych, Biuro 

Obsługi Oświaty Samorządowej, Miejsko-Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej. Na tej 

podstawie sporządzone zostały sprawozdania skonsolidowane. Odrębne sprawozdania 

stanowią: bilans, rachunek wyników oraz zestawienie zmian funduszu sporządzone przez 

Miejsko-Gminny Dom Kultury w Więcborku i Miejsko-Gminną Bibliotekę Publiczną. 

 

Bilans – suma bilansowa w porównaniu z rokiem ubiegłym znacząco wzrosła tzn. o kwotę 

10.000.000,00 zł. Wynika to z faktu oddania do użytku kilku kluczowych inwestycji: 

Rewitalizacja Rynku w Więcborku, rozbudowa Szkoły Podstawowej w Sypniewie o salę 

gimnastyczną, termomodernizacja budynku SP w Sypniewie, przebudowy i remonty świetlic 

wiejskich na terenie gminy. Jeżeli chodzi o aktywa, to na uwagę zasługuje również wzrost 

udziałów w  ZGK o kwotę 48.000,00 zł. Wzrost  należności z tytułu dostaw i usług jest 

wynikiem zaległości z tytułu czynszów za najem lokali mieszkalnych i użytkowych  
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i naliczonych od tego odsetek. Pozostałe należności, to w głównej mierze zaległości z tytułu 

zaległości podatkowych, a także wypłacone pracownikom i pozostające do spłaty kwoty 

pożyczek z funduszu mieszkaniowego. Po stronie zobowiązań widoczny jest również 

znaczący wzrost funduszu jednostki. Wynik finansowy w porównaniu do roku ubiegłego jest 

wyższy o około 500.000,00 zł. Zobowiązania długoterminowe odzwierciedlają saldo 

kredytów, pożyczek i wyemitowanych obligacji. W zakresie zobowiązań krótkoterminowych 

nie ma żadnych zobowiązań wymagalnych, a te które są wynikają głównie z bieżącej 

działalności. Wysoki stan zobowiązań z tytułu dostaw i usług wynika z konieczności 

zapłacenia w tym roku faktury za realizację ostatniego etapu rozbudowy sali gimnastycznej  

w Sypniewie /kwota ponad 1.580.000,00 zł/. Pozostałe zobowiązania  dotyczące ubezpieczeń 

społecznych, rozliczeń z budżetem, czy wynagrodzeń wynikają z bieżącej działalności 

placówek gminnych. 

 

Rachunek Wyników – odnotowano wzrost wyniku finansowego. 

Zestawienie Zmian w Funduszu - na wzrost wpłynęły środki pozyskiwane na inwestycje, 

środki realizowane w ramach środków unijnych oraz bezpłatnie uzyskane środki trwałe. 

Zmniejszenia, to w głównej mierze realizowane wydatki budżetowe przez jednostki gminne  

i nieodpłatnie przekazywane środki trwałe. 

Sprawozdania Samorządowych Jednostek Kultury – zarówno w Miejsko - Gminnej 

Bibliotece Publicznej o raz w Miejsko-Gminnym Ośrodku Kultury  wzrost sumy bilansowej. 

W przypadku Biblioteki wynika to z utrzymywania się wyższego na koniec 2014r.  stanu 

środków finansowych na rachunku. Cieszy przede wszystkim dodatni wynik finansowy – 

ponad 8.000,00 zł /w roku 2013 odnotowano niewielką stratę/. Jeżeli chodzi o Dom Kultury, 

to suma bilansowa również wzrosła w porównaniu do roku 2013. Wyższy jest także wynik 

finansowy jednostki – ponad 88.000,00 zł. Jako pozytyw należy również wskazać wzrost 

środków trwałych /realizacja projektów z udziałem środków zewnętrznych/.  

 

 

h) Opinia Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej w Więcborku dotycząca wniosku  

w sprawie absolutorium – Opinia przedstawiona została Radzie Miejskiej przez 

Przewodniczącego Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej w Więcborku i stanowi 

Załącznik Nr 2 do niniejszego Protokołu /do wglądu w biurze RM oraz stronie BIP 

Gminy Więcbork/ 
 

i) Opinia Regionalnej Izby Obrachunkowej w sprawie wniosku Komisji Rewizyjnej – 

Uchwała Nr 10/Kr/2015 Składu Orzekającego Nr 1 Regionalnej Izby Obrachunkowej  

w Bydgoszczy z dnia 14 maja 2015r. w sprawie opinii o wniosku Komisji Rewizyjnej 

Rady Miejskiej w Więcborku w sprawie absolutorium dla Burmistrza Więcborka z tytułu 

wykonania budżetu Gminy za 2014 rok. odczytana została również przez 

Przewodniczącego Komisji Rewizyjnej RM w Więcborku i stanowi Załącznik Nr 3 do 

niniejszego Protokołu /do wglądu w biurze RM oraz stronie BIP Gminy Więcbork/ 

 

j) Przewodnicząca RM otworzyła dyskusję nad sprawozdaniem z wykonania budżetu 

Gminy Więcbork za 2014r. i sprawozdaniami z wykonania planów finansowych jednostek 

samorządowych. 

 

Radna Anna Łańska przedstawiła swoje stanowisko w kwestii przyjęcia przedmiotowych 

dokumentów oraz udzielenia absolutorium Burmistrzowi Więcborka. Poniżej przytoczona 

została pełną treść wypowiedzi radnej: 



11 
 

 

„Pani Przewodnicząca! Wysoka Rado! Panie Burmistrzu! 

 

Dzisiejsze głosowanie nad przyjęciem sprawozdania za 2014 r. oraz za udzieleniem 

Burmistrzowi Waldemarowi Kuszewskiemu absolutorium za ten okres jest trudne dla nas jako 

radnych, szczególnie tych którzy po raz pierwszy zasiadają w radzie. Sprawozdanie to 

bowiem składa burmistrz inny niż ten, który ten budżet przygotował i realizował. Nie jest to 

sytuacja komfortowa. Wielu z nas szło do wyborów z hasłem „lepiej, mądrzej, oszczędniej” 

mając na uwadze sposób sprawowania władzy jak i sposób prowadzenia gospodarki 

finansowej przez poprzednie władze. W wielu punktach budżet 2014 nam się nie podobał 

szczególnie mamy tu na uwadze rozbudowane wydatki inwestycyjne ponad możliwości 

finansowe, których wykonanie po raz kolejny zwiększyło dług publiczny. Ta polityka 

wymusza  szukania oszczędności i ograniczenia procesu inwestycyjnego w kolejnych latach.  

Jednakże największy nasz sprzeciw powstał w momencie kiedy w tegorocznym budżecie 

musimy znaleźć środki finansowe na poprawienie niedokończonych, zaniechanych lub źle 

zaplanowanych inwestycji. Tych przykładów nie trzeba daleko szukać wspomnę tylko  

o niefortunnym połączeniu szkół w Sypniewie i związaną z tym rozbudową placówki, nie 

zaplanowanym wydatkom na rozbudowę cmentarza komunalnego, konieczność remontu 

budynku w Runowie i dostosowanie go do wymogów lokali mieszkalnych, czy też 

ignorowaniu sygnałów o konieczności remontu budynku domu kultury w Więcborku oraz 

zakupu równiarki. Zadłużenie Gminy Więcbork wzrosło, a konieczność skonsolidowania 

długu poprzez wyemitowanie obligacji komunalnych w sposób dobitny pokazało jak zły 

kierunek został obrany. Zdaje sobie sprawę z tego, że podniosą się głosy zwłaszcza radnych 

poprzedniej kadencji o tym jak wiele dzięki temu zrobiono, ale pytam jakim kosztem. Czy w 

naszych budżetach domowych też się tak zadłużamy, czy czekamy na spłatę zadłużenia aby 

zaciągną następny kredyt, czy też zadłużamy się do granic możliwości? 

Dzisiaj wielu z radnych mówi o konieczności budowy nowych dróg, punktów świetlnych  

i zakupu nowej równiarki. Ale z czego to brać, mamy dalej się zadłużać czy rozpocząć 

politykę rozważnego gospodarowania majątkiem gminy? 

Pomimo jednak tych uwag musimy jasno powiedzieć, że debatujemy nie nad budżetem roku 

2014 i jego lepszymi lub gorszymi założeniami, ale nad sposobem jego realizacji. Nie był to 

budżet naszych marzeń, to nie był budżet dobry. Nie dyskutujemy jednak teraz nad tym, jaki 

to był budżet, nad jego jakością, ale nad poprawnością wykonania, nad tym, czy był on tak 

zrealizowany, jak został uchwalony. I na tej płaszczyźnie nie możemy mieć większych 

zastrzeżeń zwłaszcza po wysłuchaniu opinii z wykonania budżetu Gminy Więcbork wydanej 

przez RIO w Bydgoszczy.  

Ze względu na ten fakt i mając przede wszystkim na uwadze to, że absolutorium udzielamy 

obecnemu Burmistrzowi Waldemarowi Kuszewskiemu zwracam się do radnych szczególnie 

tych którzy po raz pierwszy podejmują taką uchwałę aby zagłosowali zgodnie z opinią 

komisji rewizyjnej i udzielili (podkreślam) burmistrzowi Waldemarowi Kuszewskiemu 

absolutorium.  

Panie Burmistrzu wierzę w to, że zrobi Pan wszystko abyśmy za rok takich dylematów nie 

mieli.  

Potrzebne jest nam dzisiaj, tak naprawdę, zarządzanie pieniędzmi publicznymi, a nie tylko 

bezwładne ich wydawanie, bo jeżeli będzie to tak wyglądać, to zawsze będziemy mieli 

nadmierny deficyt, zawsze będziemy mieli zwiększający się dług publiczny, zawsze 

będziemy pozostawać w pewnym dyskomforcie, a przede wszystkim zawsze będziemy za 

słabo dbać o Gminę Więcbork, ale jeszcze wszystko, co najlepsze, przed nami, bo mam 

nadzieję, że skończyły się czasy budżetów życzeniowych i wyborczych, skończyły się czasy 
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bardzo łatwego wydawania pieniędzy publicznych, a zaczęły się dobre czasy dla Gminy 

Więcbork. 

W tym miejscu chciałabym również podziękować pracownikom UM w Więcborku zwłaszcza 

referatu finansowego, bo to na ich barkach spoczywał cały ciężar finansowej realizacji 

budżetu oraz prawidłowego i zgodnego z przepisami prawa jego wykonania.” 

 

 

Radny Jan Antczak w odpowiedzi na powyższe stwierdził, że nie może zgodzić się ze 

stanowiskiem radnej. Jako radny poprzedniej kadencji głosował wspólnie z większością 

pozostałych radnych za takimi nie innymi budżetami i ich zmianami, jakie następowały  

w ciągu danego roku. Czuje się odpowiedzialny za te decyzje i jednocześnie uważa, że 

zrobiono wówczas bardzo dużo  w gminie Więcbork. Nie wie, czy 18.000.000,00 zł, to jest 

dla Gminy Więcbork dużo - jego zdaniem można z tego wyjść. Oczywiście, że zagłosuje za 

udzieleniem Burmistrzowi Więcborka absolutorium, gdyż radni głosując zmiany budżetu  

w ciągu danego roku, przyzwalają Burmistrzowi na podjecie konkretnych działań tj. jest on w 

ten sposób wykonawcą tego, co przyjmują radni. Był radnym poprzedniej kadencji i uważał, 

że obowiązki swoje wykonywał dobrze, dlatego też w jego mniemaniu, wypowiedź radnej nie 

powinna mieć miejsca. 

 

Radny Władysław Rembelski zabierając głos stwierdził, że będzie głosował za przyjęciem 

sprawozdań finansowych za 2014 rok, jak również za udzieleniem absolutorium 

Burmistrzowi Więcborka z tego względu, że budżet Gminy ustala Wysoka Rada,  

a wykonawcą jest Burmistrz. Analizując sprawozdanie opisowe, jak również sprawozdania 

finansowe należy stwierdzić, że budżet po stronie dochodów został zrealizowany w 97,85% , 

czyli różnica nie wykonania wynosi 2% i zwyczajowo przyjęte jest, że takiej różnicy nie ma 

konieczności uzasadniać. Co prawda te 2% stanowią jakąś poważną kwotę ale dotyczą one 

dwóch działów po stronie dochodów – działu 710 – działalność usługowa, konkretnie dotacji 

ze środków unijnych na targowisko, która wpłynęła 8 stycznia br. oraz nie wpłynięcia dotacji 

unijnej na zadnie związane z remontem świetlic wiejskich /zadanie zostało wykonane, 

rozliczenie nastąpi w roku 2015/. Wydatki niewykonane są w mniejszym procencie ok. 95%   

i te wymagają uzasadnienia ale powodem niewykonania są przyczyny nie leżące po stronie 

Gminy. Chodzi tu o nie wykonanie zadania inwestycyjnego polegającego na rekultywacji 

składowiska odpadów stałych w Dalkowie, które realizowane jest wspólnie z Urzędem 

Marszałkowskim. Nie wykonany jest też plan w dziale 757 – obsługa długu. W tym 

przypadku powiązane jest to ze skonsolidowaniem kredytu w roku 2014 i spłatą odsetek, 

która następuje nie co miesiąc, a w okresach dłuższych. Odnośnie sprawozdań finansowych 

należy podkreślić zjawisko pozytywne, jakim jest wzrost aktywów trwałych tj. aktywów,  

z których korzysta większość mieszkańców gminy Więcbork. Negatywnym zjawiskiem jest 

wzrost w stosunku do roku ubiegłego zobowiązań, jednakże ze struktury zobowiązań wynika, 

że nieznacznie zmalały zobowiązania długoterminowe, wzrosły zaś zobowiązania 

krótkoterminowe i należy poczynić wszelkie starania, żeby ten dług publiczny na koniec roku 

2015 był niższy. Biorąc powyższe pod uwagę oraz pozytywne opinie Regionalnej Izby 

Obrachunkowej będzie głosował pozytywnie tj. za przyjęciem obu uchwał. 

 

Radny Andrzej Wenda  powiedział, że rok 2014 mamy już za sobą, radni mają udzielić 

absolutorium. Kwestie te omawiane była na posiedzeniu Komisji Budżetu i Finansów i każdy 

radny mógł wypowiedzieć się w powyższej sprawie, co on osobiście uczynił. Jego zdaniem 

dzielenie na dobrych i niedobrych radnych do niczego dobrego nie prowadzi ale taka jest 

zdaje się „polska specjalność”. Z reguły jak coś dzieje się źle zrzuca się to na poprzedników. 

Jedenaście miesięcy roku 2014 Rada obradowała w starym składzie i tak na dobrą sprawę 
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absolutorium udziela się staremu i nowemu burmistrzowi. Osobiście jest za udzieleniem 

absolutorium. Natomiast namawianie nowych radnych do podniesienia ręki jest 

równoznaczne za podniesieniem jej  za poprzednim burmistrzem. 

 

Przewodnicząca RM zamykając dyskusję poprosiła o podanie opinii Komisji Budżetu  

i Finansów. 

 

Opinia Komisji Budżetu i Finansów – pozytywna 

 

k) Następnie Przewodnicząca RM zarządziła głosowanie w sprawie zatwierdzenia 

sprawozdania finansowego za 2014 rok. 

 

Na sali 15 radnych 

 

Uchwałę podjęto jednogłośnie 

 

 

l) Następnie Przewodniczący Komisji Rewizyjnej p. Jacek Kabattek przedstawił wniosek 

Komisji Rewizyjnej w sprawie udzielenia absolutorium Burmistrzowi Więcborka – 

wniosek stanowi Załącznik Nr 4 do niniejszego Protokołu /do wglądu w biurze RM 

oraz na stronie BIP Gminy Więcbork/ 

 

Przewodnicząca RM zarządziła głosowanie w sprawie udzielenia absolutorium 

Burmistrzowi Więcborka z tytułu wykonania budżetu Gminy Więcbork za 2014r. 

 

Na sali 15 radnych 

 

Uchwałę podjęto jednogłośnie 

 

 

Po głosowaniu Burmistrz Więcborka podziękował wszystkim radnym za udzielenie 

absolutorium. Szczególne podziękowania skierował pod adresem Pani Skarbnik Gminy 

Więcbork i pracowników Urzędu Miejskiego w Więcborku, którzy realizowali wcześniej 

przyjęty - uchwalony budżet, wielokrotnie zmieniany przez poprzednią Radę. To, że budżet 

Gminy został wykonany w takim stopniu, to przede wszystkim ciężka praca pracowników 

Urzędu Miejskiego i za to dziękuje. 

Przewodnicząca RM ogłosiła dziesięciominutową przerwę w obradach. 

Z obrad sesji ubył radny Ryszard Kałaczyński /obecnych 14 radnych/ 

Ad.9 Informację o stanie dróg po sezonie zimowym oraz planowanych działaniach 

zmierzających do poprawy sytuacji na tym odcinku przedstawił Kierownik Referatu 

Rolnictwa, Ochrony Środowiska i Dróg UM Więcbork  p. Tomasz Fifielski. 
 

Informacja stanowi załącznik Nr 4 do mniejszego Protokołu /do wglądu w biurze RM 

oraz  stronie BIP gminy Więcbork/ 

 

Przewodnicząca RM otworzyła dyskusję. 
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Sołtys sołectwa Witunia pytała o wykonanie zadania polegającego na budowie chodnika do 

wsi Witunia. 

 

Burmistrz Więcborka podał, że Gmina Więcbork wykonała w związku z tą inwestycją 

wszystkie leżące w jej gestii formalności,  w tym również podpisano stosowne porozumienia. 

W bieżącym tygodniu  Zarząd Dróg Wojewódzkich przysłał pismo dotyczące wznowienia 

pewnych uzgodnień i z tym nie powinno być problemu ale pojawił się inny,  odnośnie którego 

Gmina Więcbork zwraca się o doprecyzowanie. Chodnik o którym mowa jest fizycznie 

odsunięty od pasa asfaltu i według wcześniejszych uzgodnień z ZDW sporządzany projekt 

miał uwzględniać ww. stan. W tej chwili pojawiła się informacja, że projekt ma również 

obejmować pas pomiędzy asfaltem, a chodnikiem z szczegółowym opisem sposobu jego 

zagospodarowania, utwardzenia itp. jeżeli okazałaby się, że o to należy uzupełnić 

dokumentację, to praktycznie dokumentację i wszelkie uzgodnienia należałoby robić od 

nowa. Dlatego też w dniu sesji podpisał on pismo do ZDW o doprecyzowanie i wyjaśnienie 

sprawy, ponieważ wcześniej były już ustalenia, które ZDW zaakceptował, a Gmina Więcbork 

na ich podstawie zleciła wykonanie dokumentacji. Teraz okazuje się, że ZDW wymaga 

więcej, pytanie jednak, czy jest taka potrzeba. 

 

Przewodnicząca RM zamknęła dyskusję. 

 

Ad.10 Sprawozdanie z wykonania rocznego programu współpracy Gminy Więcbork  

z organizacjami pożytku publicznego oraz podmiotami prowadzącymi działalność pożytku 

publicznego za 2014 rok oraz założeń na rok 2015 omówiła Inspektor UM Więcbork  

p. Ewa Kiestrzyn – Kobus. 

 

Sprawozdanie stanowi Załącznik Nr 5 do niniejszego Protokołu /do wglądu w biurze 

RM oraz stronie BIP Gminy Więcbork/ 

 

Przewodnicząca RM otworzyła dyskusję. 

 

Radny Jan Antczak zapytał, dlaczego wśród wyświetlanych slajdów zabrakło więcborskiego 

maratończyka p. Ryszarda Kałaczyńskiego. 

 

Inspektor UM wyjaśniła, że sprawozdanie i towarzyszący mu pokaz zdjęć dotyczyło 

realizacji zadań organizacji pożytku publicznego w ramach dotacji Gminy za rok 2014. 

 

Przewodnicząca RM zamknęła dyskusję. 

 

Ad.11 Projekt uchwały w sprawie ustalenia opłaty za 1 godzinę usług opiekuńczych  

i specjalistycznych usług opiekuńczych z wyłączeniem specjalistycznych usług opiekuńczych 

dla osób z zaburzeniami psychicznymi omówił Dyrektor Miejsko – Gminnego Ośrodka 

Pomocy Społecznej w Więcborku p. Tomasz Siekierka. 

Wywołany projekt uchwały jest konsekwencją uchwały podjętej na sesji kwietniowej,  

w której określony został sposób naliczania opłaty. W związku z tym, że ww. uchwała weszła 

w życie 21 maja 2015r., a radni na bieżącej sesji przyjęli wykonanie budżetu za rok 2014 jest 

możliwość przedstawienia projektu uchwały w sprawie ustalenia opłaty za 1 godzinę usług 

opiekuńczych i specjalistycznych usług opiekuńczych z wyłączeniem specjalistycznych usług 

opiekuńczych dla osób z zaburzeniami psychicznymi. Biorąc pod uwagę wykonanie budżetu 

w tym zakresie 589.403,82 zł i czas pracy wszystkich opiekunek w roku 2014 tj. 28.784 
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godziny zgodnie z wymiarem czasu pracy, z matematycznego wyliczenia kwota 20,48 zł, to 

kwota za jedną godzinę świadczonych usług opiekuńczych. Projekt przedłożonej uchwały 

przewiduje ustalenie takiej właśnie kwoty. 

Opinia komisji Budżetu i Finansów – pozytywna. 

Przewodnicząca RM otworzyła dyskusję pytając, czy jest możliwość zatrudnienia 

dodatkowych opiekunek.  

Dyrektor MGOPS powiedział, że jest taka potrzeba, natomiast możliwość zawsze wiąże się 

z budżetem Jednostki. W tej chwili od kilku dni w MGOPS pracują dwie osoby zatrudnione  

w ramach robót publicznych na podstawie umowy z Urzędem Pracy na okres czterech 

miesięcy. Jednakże tak naprawdę pomoc tych osób jest niezbędna po to, by pracownicy mogli 

wykorzystać urlopy. Potrzeba zatrudnienia dodatkowych opiekunek niewątpliwie jest i na 

pewno wnioskować będzie o to, aby być może w przyszłorocznym budżecie zabezpieczyć 

chociażby jakąś część pieniędzy, która umożliwi w większym zakresie korzystać ze środków 

– wsparcia Urzędu Pracy.  Co prawda w takim przypadku wymagana jest efektywność 

wiążąca się z koniecznością zatrudnienia ale jest to zawsze jakaś pomoc, tańsza niż 

zatrudnienie od razu osoby na pełen wymiar, przy pełnym finansowaniu ze środków MGOPS.  

Przewodnicząca RM zamknęła dyskusję. 

Na sali 14 radnych 

Uchwałę podjęto jednogłośnie 

 

Ad.12 Projekt uchwały w sprawie ustalenia miesięcznej odpłatności za pobyt  

w Mieszkaniach Chronionych w Więcborku przedstawił również Dyrektor MGOPS  

p. Tomasz Siekierka. 

 

W przypadku tego projektu sytuacja jest analogiczna do uprzednio omawianego tj. jest on 

konsekwencją uchwały podjętej na sesji kwietniowej, w której określone zostały zasady 

ustalania miesięcznej odpłatności. W związku z tym, że ww. uchwała weszła w życie 21 maja 

2015r., a radni na bieżącej sesji przyjęli wykonanie budżetu za rok 2014 jest możliwość 

przedstawienia projektu uchwały w sprawie ustalenia miesięcznej odpłatności za pobyt  

w Mieszkaniach Chronionych w Więcborku. Biorąc pod uwagę wykonanie budżetu w tym 

zakresie 9.649,97 zł i funkcjonowanie dwóch mieszkań, matematyczne wyliczenie daje kwotę 

402,08 zł, jako koszt odpłatności za pobyt w mieszkaniach chronionych miesięcznej 

odpłatności w roku bieżącym. 

 

Opinia Komisji Budżetu i Finansów - pozytywna  

 

Przewodnicząca RM otwierając dyskusję zapytała, jaka jest różnica pomiędzy tą opłatą,  

a opłatą wcześniejszą. 

Jest to ponad 30,00 zł w stosunku do tego, co jeszcze w tej chwili obowiązuje – powiedział 

Dyrektor MGOPS. 

Przewodnicząca RM zamknęła dyskusję. 
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Na sali 14 radnych 

Uchwałę podjęto jednogłośnie 

 

Ad. 13 Projekt uchwały w sprawie uzgodnienia badań naukowych na głazie  narzutowym 

chronionym jako pomnik przyrody, zlokalizowanym w miejscowości Zabartowo 

przedstawił Kierownik Referatu UM p. Tomasz Fifielski. 

 

Zakładu Geologii Morza z siedzibą w Gdyni, zwrócił się do Rady Miejskiej w Więcborku z 

prośbą o wyrażenie zgody na przeprowadzenie badań naukowych na wybranych głazach 

chronionych jako pomniki przyrody. Wniosek skierowany został do Burmistrz Więcborka 

celem weryfikacji zagadnienia, której w imieniu Burmistrza dokonał Referat Rolnictwa, 

Ochrony Środowiska i Dróg. Po zapoznaniu się z tematyką Referat przygotował w tej sprawie 

projekt uchwały. Zgodnie z przepisami ustawy wszelkie działania na pomnikach przyrody 

muszą być poparte zgoda Rady tj. organu w którego kompetencji leży ich ustanawianie.   Z 

racji tego, że na terenie gminy Więcbork znajduje się taki twór natury, został on jednym z 

kluczowych obiektów wytypowanych do badań w ramach planowanego projektu Narodowego 

Centrum Nauki pt.” Recesja ostatniego lądolodu skandynawskiego w Polsce w świetle 

datowania głazów narzutowych metodą izotopu kosmogenicznego ¹ºBe (DetErr)”. W/w głaz o 

obwodzie 8.3 m znajduje się w miejscowości Zabartowo, przy drodze relacji Zabartowo – 

Rościmin, działka ewidencyjna nr 248 obręb Zabartowo należąca do osoby prywatnej. 

Badania planowane w ramach projektu badawczego będą polegały na pomiarach i opisie 

głazów, testach ich twardości oraz pobraniu niewielkiej próbki budujących je skał do badań 

laboratoryjnych. Badania te mają typowo naukowy charakter. Wykorzystują one najnowsza 

metodykę stosowana w badaniach osadów polodowcowych oraz obejmują centralna  

i zachodnia cześć Polski północnej, co sprawia, że mają one charakter pionierski. Uzyskane  

w ich efekcie wyniki będą cenne nie tylko z naukowego punktu widzenia ale przyczynią się 

również do wzbogacenia informacji odnośnie środowiska przyrodniczego naszego regionu, 

kształtowania jego krajobrazu podczas ostatniego zlodowacenia oraz do zwiększenia jego 

atrakcyjności. Biorąc powyższe pod uwagę podjecie niniejszej uchwały należy uznać za 

uzasadnione. 

 

Opinia Komisji Rolnictwa /…/ - pozytywna. 

Przewodnicząca RM powiedziała, że przychyla się do podjęcia ww. uchwały, gdyż 

naukowcy którzy będą te badania prowadzić zobowiązali się w piśmie skierowanym do Rady 

Miejskiej, do pomocy w przygotowaniu materiałów dotyczących obiektów chronionych. 

Byłby to zatem jakiś przyczynek do nawiązania współpracy i ewentualnej promocji naszego 

terenu pod względem przyrodniczym. 

Uwag nie wniesiono. 

Na sali 14 radnych 

Uchwale podjęto jednogłośnie 
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Ad. 14 Projekt uchwały w sprawie zmian budżetu Gminy Więcbork na rok 2015 omówiła 

Skarbnik Gminy Więcbork p. Alina Kruk. 

Zmiany dotyczyły: 

1. Zwiększenia planu dochodów budżetowych w rodz. 75814 § 0960 o kwotę 4.000,00 zł 

dokonano w związku z otrzymanymi darowiznami od: 

- mieszkańców sołectwa Śmiłowo w wysokości 2.000,00 zł, 

- Instytutu Badan Edukacyjnych w wysokości  2.000,00 zł za uczestnictwo SP Runowo 

Kr. w badaniu  BECKER. 

1. Zmiany w planie wydatków budżetowych w rozdz. 60016 § 4210 o kwotę 2.000,00 zł 

dokonano w związku z otrzymaną darowizną od mieszkańców sołectwa Śmiłowo na 

zakup materiałów niezbędnych do wykonania miejsc postojowych przy plaży w Śmiłowie. 

2. Zmiany w planie wydatków budżetowych w rozdz. 80101 § 4210 o kwotę 2.000,00 zł 

dokonano w związku z otrzymaną darowizną od Instytutu Badań Edukacyjnych dla SP  

w Runowie na bieżącą działalność szkoły. 

 Opinia Komisji Budżetu i Finansów – pozytywna. 

Pytań nie wniesiono. 

Na sali 14 radnych 

Uchwałę podjęto jednogłośnie 

 

Ad. 15 Odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych udzielił Burmistrz Więcborka  

p. Waldemar Kuszewski. 

/Odp. na interp. radnej Grażyny Witczak/ 

 Termin przebudowy chodników przy przejściach dla pieszych określony został przez 

ZDW do końca maja 2015. Gmina będzie monitorować tą sprawę ufając, że ZDW 

wywiąże się ze złożonej deklaracji. 

 W tygodniu poprzedzającym sesję Kierownik Referatu UM p. Tomasz Fifielski wspólnie 

z pracownikiem Komórki Promocji /…/ UM odbyli spacer pieszy po Więcborku 

odwiedzając wszystkie miejsca, gdzie należałoby zweryfikować różnego rodzaju 

oznakowania. W tej chwili są one w opracowaniu i w niedługim czasie się pojawią. 

Dotyczy to również oznakowania parkingu na ulicy Strzeleckiej. 

 Wydłużenie godzin zbiórki elektrośmieci będzie trudne w realizacji. Trudno będzie już na 

tym etapie poinformować wszystkich, że godziny te zostały wydłużone. Jeżeli ktoś będzie 

chciał w tej akcji uczestniczyć, to będzie uczestniczył. Jeżeli natomiast będą tego typu 

potrzeby, to tego typu zbiórki odbywają się przy Gminie cyklicznie, zatem zarówno sprzęt 

elektroniczny, jak i AGD będzie można oddać. 

/Odp. na interp. radnego Jana Antczaka/ 

 Konieczność dokonania zabiegów wykaszających na poboczach drogi wojewódzkiej 

zgłoszona zostanie pisemnie do Zarządu Dróg Wojewódzkich. 
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/Odp. na interp. radnego Jacka Kabattek/ 

 Wnioskowane oznakowanie dotyczące okolic Witunia – Wybudowanie „Pawełkowo” 

zgłoszone zostanie również do Zarządu Dróg Wojewódzkich. 

 W sprawie działki przy świetlicy wiejskiej sołectwa Zakrzewska Osada wykonany został 

podział geodezyjny, który zleciła Gmina Więcbork i ona też ponosiła koszty. W tej chwili 

Nadleśnictwo zwróciło się do Gminy o wypis z rejestru gruntów i padła propozycja 

zamiany tej działki na drogę w Runowie Krajeńskim prowadząca do leśniczówki. 

Propozycja będzie rozpatrywana, na pewno jednak jeżeli miałaby dojść do skutku 

zamiana działki należałoby wpierw wycenić. 

 W przeciągu dwóch tygodni radny otrzyma  informację odnośnie kosztów związanych  

z instalacją punktów świetlnych.  

 Gmina zwracała się już wcześniej do Nadleśnictwa w kwestii przycięcia konarów drzew 

przy drodze w Dalkowie i uzyskała odpowiedź, w której instytucja zobowiązała się do 

wykonania wycinki.  

/Odp. na interp. Radnego Kazimierza Wilczyńskiego/  

 Kierownik Referatu UM p. Fifielski przyjrzy się potrzebom w zakresie wykaszania 

rowów. Prac tego typu jest obecnie dużo i są one w miarę możliwości systematycznie 

wykonywane. Zawsze przy tego typu pracach ustalana jest też hierarchia ważności zadań. 

 Płyty typu „jumbo” składowane na osiedlu Piastowskim w pierwotnym założeniu trafić 

miały na utwardzenie trzech dróg w Wituni. Jednakże po rozmowach z Rada Sołecką  

i mieszkańcami ustalono, że drogi te zostaną utwardzone gruzem. Na razie nie podjęto 

decyzji o innym niż pierwotnie zakładano przeznaczeniu płyt ale cały czas ta ewentualna 

docelowa lokalizacja jest rozważana. Samo przewiezienie w inne miejsce składowania 

wiąże się z kosztami, zatem jeżeli już mają zostać one poniesione, to najlepiej byłoby 

przewieźć je tam, gdzie zostaną  ostatecznie wykorzystane na utwardzenie. 

/Odp. na interp. radnego Ryszarda Kałaczyńskiego/ 

 Temat progów zwalniających i poboczy w Wituni przeanalizowany zostanie przez 

Kierownika Referatu Rolnictwa /…/. Jeżeli okaże się, że jest potrzeba i możliwość 

wydzielenia tych poboczy zostanie to wykonane. 

 Informacja o padniętym zwierzęciu – borsuku została przekazana przez Kierownika 

Referatu UM p. Fifielskiego Zarządcy Drogi Powiatowej.  Należy ubolewać, że reakcja 

Zarządcy była mierna i zastanowić się, czy w takim przypadku nie należałoby monitować 

kilka razy dziennie do skutku. Można byłoby też przyjąć rozwiązanie, że Gmina w ramach 

porozumienia z zarządcą drogi, będzie usuwała padłą zwierzynę i obciążała go kosztami. 

Na taki układ Gmina mogłaby przystać ale póki co zarządca drogi ma podpisaną umowę 

na uprzątniecie tego typu zwierzyny, a czemu nie wykonuje swoich obowiązków trudno 

powiedzieć 

 Teren wskazany przez radnego pod ewentualny parking jest własnością Wspólnoty 

Mieszkaniowej nie Gminy, zatem nawet gdyby chciano tam zorganizować parking 

Wspólnota musiałaby na to wyrazić zgodę. Gmina musiałaby taką działkę wykupić,  

a wątpliwe jest czy te kilka miejsc postojowych, rozwiązałoby istniejący problem. 

/Odp. na interp. radego Stanisława Posieczek/ 

 Propozycja wprowadzenia zakazu parkowania na ulicy Złotowskiej w Więcborku,  

w określonych godzinach skierowana zostanie do Zarządu Dróg Wojewódzkich – 

Zarządcy Drogi z prośbą o ustosunkowanie się do wniosku. 
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 Do końca czerwca zostanie wycięty- usunięty tzw. „posusz” na al. Dębowej w Sypniewie. 

Większa ingerencja wymaga uchwały Rady Miejskiej zdejmującej ochronę pomnikową  

i taki wniosek zostanie do niej skierowany. Następnie wniosek o wyrażenie zgody na 

wycinkę skierowany zostanie do RDOŚ i Starostwa Powiatowego. 

/Odp. na interp. radnego Andrzeja Wendy/ 

 Odnośnie rozbiórki mostu Gmina zwróci się do Zarządu Dróg Wojewódzkich oraz Kolei. 

Niemniej przepuszczalnie odpowiedź będzie podobna do tej, którą już uzyskano  

w poprzedniej kadencji tj. wyrażającą obawy, że likwidacja mostu zwiększy 

przepustowość, a droga nie ma odpowiedniej nośności i zostanie rozjechana przez 

samochody ciężarowe. To z kolei wymusi konieczny remont, na który ZDW nie ma 

środków.  

 Zarządca Dróg Wojewódzkich poproszony zostanie o wykoszenie poboczy na trasie 

Więcbork – Złotów. 

/Odp. na interp. radnej Beaty Lidy/ 

 W kwestii organizacji ruchu na ulicy Złotowskiej w Więcborku Gmina zwróci się do 

Zarządu Dróg Wojewódzkich. Sugestie dotyczące usprawnienia ruchu przy istniejącej 

sygnalizacji świetlnej pojawiły się również na zebraniu sołeckim sołectwa Witunia. 

Wszystkie propozycje zostaną przekazane do rozpatrzenia zarządcy drogi. Wśród 

propozycji ujęta zostanie również ta wniesiona przez Wicestarostę Powiatu Sępoleńskiego 

 Jeżeli będą możliwości finansowe /konieczne opracowanie dokumentacji/ instalacji lampy 

na istniejącym słupie, wniosek będzie w zakresie uwagi Gminy. 

/Odp. na intrp. Radnej Marty Bączkowskiej/ 

 Jeżeli harmonogram zaplanowanych prac letnich będzie przebiegał zgodnie z planem, 

budowa chodnika w Jastrzębcu rozpocznie się w miesiącu lipcu. Ponadto Gmina deklaruje 

pomoc przy postawieniu ogrodzenia przy szkole. 

 Zasadność wykoszenia poboczy przy drodze w kierunku Więcbork-Jastrzębiec zgłoszona 

zostanie zarządcy drogi – Zarządowi Dróg Powiatowych. 

Ad.16 Wolne wnioski i informacje. 

Radny Jan Antczak proponował, by płyty „jumbo”, o których była mowa powyżej, 

przewiezione zostały koło budynku na plac na ulicy Wyzwolenia. W przyszłości zamierza się 

tam składować sprzęt gminny, zatem byłaby to doskonała lokalizacja. 

Burmistrz Więcborka uznał powyższe za celną uwagę, chociaż sam podchodzi do tej sprawy 

bardzo ostrożnie. Obawia się bowiem, że w niedługim czasie może się okazać, że materiał 

można wykorzystać na utwardzenie którejś z dróg gminnych. Generalnie wolałby, aby płyty 

te trafiły na drogi i być może są gdzieś takie, gdzie materiał ten rozwiązałby problem.  

 

W tej części obrad Wiceprzewodnicząca RM przedłożyła radnym zestawienie dotyczące 

wydatków związanych z utrzymaniem świetlic wiejskich przygotowane przez Dyrektor 

Miejsko-Gminnego Ośrodka Kultury w Więcborku.  

Przewodnicząca RM poinformowała, że w ramach zbiórki pieniężnej trwającej w trakcie 

obrad sesji dla rodziny poszkodowanej w pożarze domu udało się zebrać kwotę 545,00 zł. 

Środki przekazane zostały na ręce Wicestarosty Powiatu Sępoleńskiego.  
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Wicestarosta podziękował w imieniu poszkodowanej rodziny informując jednocześnie, że 

środki przeznaczone zostaną na zakup paneli podłogowych. 

Burmistrz Więcborka z kolei przypomniał, że w dniu 31 maja  w godz. 8:00 – 18:00 w Sali 

Krajeńskiej MGOK w Więcborku odbędą się wybory przedstawicieli do Izb Rolnych. 

Kandydatów jest czterech, z czego dwóch  zostanie wybranych do reprezentowania naszych 

społeczności. Prosił o przekazywanie tej informacji dalej, aby frekwencja była jak 

największa. Podał również, że w dniu 7 czerwca  na Torze Motocrossowym na Plebance 

odbędą się kolejne zawody, na które zaprasza wszystkich obecnych. Rozpoczęcie zawodów 

godzona 12:00.  

Radny Stanisław Posieczek dołączył do powyższego zaproszenie na Gminne Zawody 

Strażackie, które odbędą się również 7 czerwca 2015r. na stadionie w Sypniewie. 

Na tym obrady zakończono. 

Przewodnicząca RM słowami „zamykam obrady ósmej sesji Rady Miejskiej  

w Więcborku”, zamknęła obrady. 

 

Prot. I. Mrozek 
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